
Vrijdag nam Jan van der Putten afscheid als directeur van de Verkadefabriek. Bij die gelegenheid
wees hij op het grote belang van ontmoetingsplekken als de Verkadefabriek, zeker in een tijd waarin
tegenstellingen op allerlei gebied steeds groter lijken te worden.

De Verkadefabriek is ongetwijfeld zo’n ontmoetingsplek voor veel mensen. Maar Huis73 is natuurlijk
nog een veel belangrijkere. Het is de meest laagdrempelige culturele voorziening in onze stad. Een
plek waar alle Bosschenaren welkom zijn ongeacht afkomst, leeftijd of opleidingsniveau. Een van de
weinige plekken in onze binnenstad waar je kunt verblijven zonder consumptiedwang. Elke
gemeenschap heeft zulke plekken, waar niemand wordt buitengesloten en niemand zich
buitengesloten hoeft te voelen, heel hard nodig.

Mijn fractie was lang voorstander van de nauwe samenwerking tussen bibliotheek en
Muzerije, die nu ook ruimtelijk vorm gaat krijgen door de herinrichting van en afstemming
binnen de beide panden. En steunt daarom van harte van voorliggend raadsvoorstel: kiezen
voor uitwerking van scenario 2 en daar een voorbereidingskrediet van 1,2 miljoen voor
vrijmaken.

Bibliotheken bestaan al eeuwenlang, en al juist zo lang veranderde de functie ervan. Nu is ze
nodig voor leesbevordering en bestrijding van laaggeletterdheid, het wordt een
vanzelfsprekende plek voor nieuwkomers, een plek voor studie en ontmoeting. De
mogelijkheid om je er een leven lang te blijven ontwikkelen en in aanraking te komen met
nieuwe ideeën en opvattingen van anderen, die blijft. Door het samengaan met de
voormalige Muzerije werd Huis73 nu ook dé plek voor talentontwikkeling in ruimste zin voor
iedereen. Alleen daarom al steunt mijn fractie het voorstel. Er kan wat ons betreft niet snel
genoeg begonnen worden.

Maar naast de waarde die Huis73 sowieso heeft komen er in deze tijd twee argumenten bij.
Misschien zijn er mensen die zich afvragen of er in deze onzekere financiële tijd voor de
gemeente zo’n groot bedrag moet worden vrijgemaakt voor Huis73. Juist in deze tijd moet
de gemeente investeren.

Om kansenongelijkheid die groeide door Corona effectief te kunnen keren is een goed
uitgerust Huis73 hard nodig. En omdat zo’n publieksfunctie op deze plek ook heel belangrijk
is om het centrum en met name de Hinthamerstraat aantrekkelijk te houden. Want in een
snel veranderende binnenstad worden winkels steeds minder vanzelfsprekend en nu al vaak
ingeruild voor woningen, een ontwikkeling die door het veranderend koopgedrag tijdens de
pandemie nog is versterkt.

Het Plan 2021 -2024 en het Programma vernieuwde huisvesting geeft mijn fractie
vertrouwen dat Huis73 in de toekomst aan alle verwachtingen kan gaan voldoen. Over de
precieze invulling en de exploitatie zijn er natuurlijk vragen. Hoe te zorgen dat door goede
samenwerking de culturele instellingen elkaar aanvullen en geen dingen dubbel doen.
Bijvoorbeeld. Maar die discussie is voor later. Vandaag gaat het enkel om de keuze voor een
scenario en het voorbereidingskrediet uit het structuurfonds om te komen tot het Voorlopig
Ontwerp.

Voorzitter, als klein jongetje wandelde ik aan de hand van mijn moeder langs
Hinthamerstraat 72 richting de Markt. Toen zaten achter de ramen oude mensen, de



mannen links – de vrouwen rechts als ik me goed herinner. Ze keken naar het drukke leven
buiten, waar ze allang geen deel meer aan hadden. Nu nader ik langzamerhand zelf die
leeftijd. Het is prettig te ontdekken dat het pand nu en straks de mogelijkheid geeft aan
velen van iedere leeftijd om op een voor hen geschikte manier wel aan het leven deel te
nemen.


